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Wczoraj, czyli 15 marca, na stronie internetowej Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych pojawiÅ‚ siÄ™
komunikat o tym: Å¼e 15 marca br. Zgromadzenie Wspólników Stadniny Koni Janów Podlaski
Sp. z o.o. powoÅ‚aÅ‚o Mateusza Leniewicz-Jaworskiego na peÅ‚niÄ…cego obowiÄ…zki
czÅ‚onka zarzÄ…du janowskiej stadniny.Biuro Rzecznika Prasowego dla uzasadnienia tej decyzji
wystawiÅ‚o nowemu czÅ‚onkowi zarzÄ…du spóÅ‚ki Janów Podlaski takÄ… oto rekomendacjÄ™: 
Mateusz Leniewicz-Jaworski posiada wieloletnie, miÄ™dzynarodowe doÅ›wiadczenie w
hodowli koni arabskich. Na przestrzeni ostatnich lat pracowaÅ‚ dla najwiÄ™kszych stadnin
Europy i Bliskiego Wschodu, w tym m.in. dla Arctic Tern Center w Belgii, jednego z
najwiÄ™kszych centrów koni arabskich, wÅ‚oskiej Stiegler Stud, jednej z najlepszych stadnin
w Europie czy katarskich Al Zobara Stub i Al Shaqab. W trakcie peÅ‚nienia swoich
obowiÄ…zków odpowiadaÅ‚ zarówno za tworzenie wizji rozwoju stadnin i zarzÄ…dzanie, jak
równieÅ¼ przygotowywanie programów hodowlanych oraz organizacjÄ™
miÄ™dzynarodowych pokazów koni. Jako czÅ‚onek Europejskiej Organizacji Hodowców Koni
Arabskich (ECAHO), skupiajÄ…cej europejskie i bliskowschodnie organizacje koni arabskich
wielokrotnie przewodziÅ‚ Komisjom Dyscyplinarnym podczas najwiÄ™kszych pokazów koni
czystej krwi arabskiej w Europie i na Bliskim Wschodzie. 
 Laurka piÄ™kna, ale w duÅ¼ej mierze kÅ‚amliwa. 

Po pierwsze- nieprawdÄ… jest, Å¼e Mateusz Leniewicz-Jaworski ma: &bdquo;wieloletnie,
miÄ™dzynarodowe doÅ›wiadczenie w hodowli koni arabskich.&rdquo; Trudno mówiÄ‡ o wielkim
doÅ›wiadczeniu kogoÅ›, kto w swoim krótkim Å¼yciu (rocznik 1988) nie wyhodowaÅ‚ osobiÅ›cie ani
jednego konia arabskiego.Owszem, obserwowanie z bliska, jak hodujÄ… konie inni, daje jakie takie
pojÄ™cie o tej bardzo trudnej sztuce, ale doÅ›wiadczenie pana Mateusza jest na takim poziomie,
Å¼e mógÅ‚by byÄ‡ teraz asystentem hodowcy i nie terminowaÄ‡ na tej pozycji piÄ™Ä‡ lat, a na
przykÅ‚ad dwa, zanim osobiÅ›cie mógÅ‚by przejÄ…Ä‡ stery.A wymienione w laurce Arctic Team
Center w Belgii nie jest stadninÄ… tylko oÅ›rodkiem treningowym Johanny Ullstrom, wiÄ™c
doÅ›wiadczenia hodowlanego tam nie moÅ¼na byÅ‚o zdobyÄ‡.Po drugie- owszem, byÅ‚
zwiÄ…zany w róÅ¼ny sposób z kilkoma zagranicznymi stadninami, ale nieprawdÄ… jest, Å¼e
odpowiadaÅ‚ w nich &bdquo;za tworzenie wizji rozwoju stadnin i zarzÄ…dzanie&rdquo;. W sÅ‚ynnej
stadninie Al Shaqab pracowaÅ‚ krótko (kilka miesiÄ™cy), jako asystent kogoÅ›, kto byÅ‚ dalszym
numerem w hierarchii tej stadniny, a gÅ‚ównym zadaniem mÅ‚odego Polaka byÅ‚a obsÅ‚uga Iphona.
Po trzecie&ndash; nieprawdÄ… jest, Å¼e Mateusz Leniewicz-Jaworski jest czÅ‚onkiem ECAHO.
CzÅ‚onkami tej organizacji sÄ… paÅ„stwa, owszem reprezentowane przez konkretnych ludzi, ale
wÅ›ród nich nie ma pana Mateusza. Sprawy te wyjaÅ›nia prezes ECAHO (European Conference od
Arab Horse Organizations). PoniÅ¼ej zamieszam tÅ‚umaczenie jego listu otwartego, jaki zostaÅ‚
dziÅ› (16 III) opublikowany na stronie ECAHO. Nie tylko dlatego, Å¼e prostuje nieprawdy
dotyczÄ…ce Mateusza Leniewicz-Jaworskiego, ale takÅ¼e dlatego, iÅ¼ wynika z niego, jak bardzo
fachowcy z Europy sÄ… zaniepokojeni tym, co siÄ™ wydarzyÅ‚o w polskiej paÅ„stwowej hodowli
koni arabskich.Po czwarte&ndash; nieprawdÄ… jest, Å¼e przewodziÅ‚ komisjom dyscyplinarnym
podczas najwiÄ™kszych pokazów koni czystej krwi arabskiej w Europie i na Bliskim Wschodzie. Po
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prostu byÅ‚ jednym z czÅ‚onków takich komisji i to nie na tych najwiÄ™kszych, a na niÅ¼szej rangi.
PrawdaPrawdÄ… jest bowiem to, Å¼e nowy czÅ‚onek zarzÄ…du spóÅ‚ki w Janowie Podlaskim jest
na liÅ›cie B (wyÅ¼ej jest lista A) czÅ‚onków komisji dyscyplinarnych. Nazwa brzmi bardzo
powaÅ¼nie, ale cóÅ¼ to jest za ciaÅ‚o? Dla tych, którzy znajÄ… siÄ™ na sporcie jeÅºdzieckim,
wystarczy jedno sÅ‚owo &ndash; stewardzi. Dla tych mniej zorientowanych: czÅ‚onkowie komisji
dyscyplinarnych majÄ… za zadanie czuwaÄ‡ nad przebiegiem pokazów koni arabskich, a przede
wszystkim odpowiadajÄ… za ich identyfikacjÄ™: sprawdzajÄ… paszporty koni (to takie odpowiedniki
dowodów osobistych czy paszportów dla ludzi). MówiÄ…c obrazowo, gÅ‚ównie chodzi o to, aby
ktoÅ› nie podstawiÅ‚ konia X w miejsce zgÅ‚oszonego konia Y.WyksztaÅ‚cenieW przypadku
nominacji Mateusza Leniewicz-Jaworskiego bardzo niepokojÄ… dwie kwestie.Pierwsza, to jego
wyksztaÅ‚cenie, czyli przygotowanie zawodowe do kierowania bÄ…dÅº nadzorowania hodowlÄ…
koni w stadninie, gdzie (obok MichaÅ‚owa) sÄ… najlepsze konia arabskie na Å›wiecie. Na mojÄ…
proÅ›bÄ™, wysÅ‚anÄ… mu mailem, aby podaÅ‚, jakie ma wyksztaÅ‚cenie, Mateusz
Leniewicz-Jaworski odpowiedziaÅ‚ tak:Od 2004 r. do 2007 r. uczÄ™szczaÅ‚em do Technikum
Hodowli Koni w Zespole SzkóÅ‚ im. Adama Naruszewicza w Janowie Podlaski, szkole
dziaÅ‚ajÄ…cej przy Stadninie Koni Janów Podlaski. ByÅ‚ to pierwszy rocznik
zaÅ‚oÅ¼ycielski.Egzamin maturalny zdaÅ‚em w 2008 roku w Zespole SzkóÅ‚ Alternatywnych
w KÅ‚odzku. W 2010 r. odbyÅ‚em roczne stypendium w ramach programu Socrates/Erasmus
na Uniwersytecie La Spienza w Rzymie. TytuÅ‚ licencjata na kierunku politologia uzyskaÅ‚em
w 2012 r. na Uniwersytecie Collegium Civitas w Warszawie. Nie mam wyksztaÅ‚cenia
kierunkowego, posiadam jednak ponad 10-letnie, miÄ™dzynarodowe doÅ›wiadczenie w
hodowli oraz promocji i handlu koÅ„mi arabskimi. Na przestrzeni ostatnich lat pracowaÅ‚em
dla najwiÄ™kszych stadnin na Bliskim Wschodzie oraz w Europie. Co do doÅ›wiadczenia w
promocji i handlu &ndash; zgoda. Co do doÅ›wiadczenia w hodowli &ndash; patrz wyÅ¼ej. A co do
wyksztaÅ‚cenia - niestety, potwierdza siÄ™, Å¼e Mateusz Leniewicz-Jaworski nie ma peÅ‚nego
wyÅ¼szego wyksztaÅ‚cenia, a przede wszystkim, Å¼e nie koÅ„czyÅ‚ Zootechniki, czyli wydziaÅ‚u,
jaki daje wiedzÄ™ o hodowli koni.PoÅ›rednikDruga niepokojÄ…ca kwestia, to rola, jakÄ…
zaczÄ…Å‚ peÅ‚niÄ‡, kiedy nawiÄ…zaÅ‚ kontakty z zagranicznymi stadninami, a gÅ‚ównie ze
stadninami z krajów arabskich. Rola poÅ›rednika w sprzedaÅ¼y bÄ…dÅº dzierÅ¼awy polskich koni.
PotwierdziÅ‚ jÄ… w rozmowie ze mnÄ… Marek Trela, byÅ‚y juÅ¼ prezes i hodowca ze stadniny
janowskiej. To wÅ‚aÅ›nie Mateusz Leniewicz-Jaworski skontaktowaÅ‚ Marka TrelÄ™ z
wÅ‚aÅ›cicielem stadniny Aljawza z Arabii Saudyjskiej. W wyniku tego kontaktu do stadniny tej
zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona klacz Pinga, druga najsÅ‚awniejsza po Pianissimie klacz janowska. Za
ten kontakt Mateusz Leniewicz-Jaworski nie otrzymaÅ‚ od janowskiej stadniny Å¼adnej prowizji.
MoÅ¼na domniemywaÄ‡ wiÄ™c, Å¼e dostaÅ‚ jÄ… od drugiej strony, bo zapewne za darmo tego
nie robiÅ‚. Aby byÅ‚a jasnoÅ›Ä‡, to Å¼e poÅ›rednicy w handlu bÄ…dÅº dzierÅ¼awach najlepszych
koni arabskich na Å›wiecie biorÄ… za swoje usÅ‚ugi prowizjÄ™, jest powszechnie wiadomo w tej
branÅ¼y. W samym fakcie brania prowizji nie ma niczego nagannego czy nieetycznego.  Fakt, Å¼e
Mateusz Leniewicz-Jaworski dostawaÅ‚ prowizjÄ™ od polskiej strony, a konkretnie od firmy Polturf
organizujÄ…cej aukcjÄ™ Pride of Poland, poÅ›wiadcza Barbara Mazur, wÅ‚aÅ›cicielka tej firmy. Jej
oÅ›wiadczenie adresowane do prezesa ANR zamieszczam poniÅ¼ej. Fakt, Å¼e ANR powoÅ‚aÅ‚a
na czÅ‚onka zarzÄ…du stadniny w Janowie Podlaskim czÅ‚owieka, który trudniÅ‚ siÄ™ ostatnio
poÅ›rednictwem w handlu koÅ„mi arabskimi i braÅ‚ za to pieniÄ…dze, stawia AgencjÄ™
NieruchomoÅ›ci Rolnych w nieciekawym Å›wietle.Marek Szewczyk List otwarty
PrzewodniczÄ…cego ECAHO(tÅ‚umaczenie z angielskiego)                                                                
    16.03.2016 Drodzy PaÅ„stwo,W nawiÄ…zaniu do informacji, którÄ… otrzymaÅ‚em w ostatnich
dniach, pragnÄ™ wyraziÄ‡ swoje zaÅ¼enowanie sytuacjÄ… i metodami stosowanymi w Polsce.
PragnÄ™ zwróciÄ‡ uwagÄ™, Å¼e niektóre informacje, otrzymane od osób oficjalnych na temat
nowo mianowanej osoby odpowiedzialnej za hodowlÄ™ koni czystej krwi arabskiej w Polsce, a
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konkretnie w Stadninie w Janowie Podlaskim, sÄ… nieprawdziwe i mylÄ…ce.Osoby peÅ‚niÄ…ce
uprzednio te funkcje byÅ‚y czÅ‚onkami rzeczywistymi ECAHO, odpowiednich komisji i Komitetu
Wykonawczego tej organizacji. Natomiast nowo mianowana osoba nie byÅ‚a nigdy czÅ‚onkiem
Å¼adnej komisji, ani komitetu ECAHO, ani przedstawicielem tej organizacji na PolskÄ™. PeÅ‚niÅ‚
tylko obowiÄ…zki czÅ‚onka Komisji Dyscyplinarnej lub Ringmastera na kilku afiliowanych przez
ECAHO pokazach niÅ¼szych kategorii.Poza tym chciaÅ‚bym zwróciÄ‡ uwagÄ™ na przykry fakt,
Å¼e odpowiedzialnoÅ›Ä‡ za hodowlÄ™ w Janowie Podlaskim zostaÅ‚a powierzona czÅ‚owiekowi,
który bierze udziaÅ‚ w odsprzedaÅ¼ach koni arabskich i pobiera prowizje od transakcji. Fakty te
sÄ… Å‚atwe do udowodnienia.Powody mojego zatroskania sÄ… tym wiÄ™ksze, Å¼e
doÅ›wiadczenie w hodowli koni arabskich nie moÅ¼e byÄ‡ nabyte tylko z teorii, lecz wyÅ‚Ä…cznie
poprzez praktykÄ™ w pracy z nimi. Nie jest mi wiadome, czy osoba, której teraz powierzono
odpowiedzialnoÅ›Ä‡ za hodowlÄ™ koni czystej krwi arabskiej w Polsce, posiada takie
doÅ›wiadczenie.PragnÄ™ takÅ¼e zaznaczyÄ‡, Å¼e grupa oficjalnych przedstawicieli ECAHO w
odpowiedzi na powyÅ¼sze informacje odmówiÅ‚a brania udziaÅ‚u w pokazach koni arabskich w
Polsce i peÅ‚nienia na nich jakichkolwiek funkcji, dopóki zarzÄ…dzanie hodowla w Polsce nie
powróci w rÄ™ce osób najbardziej odpowiedzialnych i doÅ›wiadczonych, nie kierujÄ…cych siÄ™
korzyÅ›ciami osobistymi. Jako przykÅ‚ad zaÅ‚Ä…czam list sÄ™dzi ECAHO - Ann Norden, która
oÅ›wiadcza, Å¼e zawiesza swój udziaÅ‚ w polskich pokazach koni arabskich, dopóki sytuacja w
Polsce nie wróci do normy. Podobne oÅ›wiadczenia zÅ‚oÅ¼yli takÅ¼e inni sÄ™dziowie.WyraÅ¼am
gÅ‚Ä™bokie przekonanie, Å¼e wydarzenia z ostatnich tygodni zostanÄ… przywrócone do
poprzedniego stanu, a wszelkie dalsze kroki podjÄ™te ze wzglÄ™du na dalszy pomyÅ›lny rozwój
hodowli koni arabskich w Polsce. Z wyrazami szacunkuJaroslav LacinaPrzewodniczÄ…cy ECAHO 
Pismo Barbary Mazur, wÅ‚aÅ›cicielki firmy Polturf Waldemar HumiÄ™ckiPrezes Agencji
NieruchomoÅ›ci Rolnych Szanowny Panie Prezesie,InformujÄ™ Å¼e Mateusz Leniewicz-Jaworski,
powoÅ‚any w dniu 15 marca 2016 do ZarzÄ…du Stadniny Koni Janów Podlaski Sp. z o.o.,  byÅ‚
przez ostatnie lata czynnym agentem handlujÄ…cym koÅ„mi. OtrzymywaÅ‚ od firmy Polturf
prowizjÄ™ za sprzedaÅ¼ koni, które jego klienci kupili na aukcji w Janowie Podlaskim. Na dowód
posiadam korespondencjÄ™, umowy, deklaracjÄ™ podatkowÄ…. Kwoty ujawnione zostaÅ‚y w
rozliczeniu Dni Konia Arabskiego 2015, które otrzymaÅ‚y Stadniny.Mateusz Leniewicz-Jaworski
braÅ‚ teÅ¼ czynny udziaÅ‚ w wydzierÅ¼awieniu klaczy PINGA na Bliski Wschód. PINGA jest w tej
chwili najbardziej utytuÅ‚owanÄ… klaczÄ… z janowskiego stada. Z tego, co mi wiadomo, sprawa
zwrotu klaczy do Stadniny przedÅ‚uÅ¼a siÄ™.MyÅ›lÄ™, Å¼e opiniÄ™ publicznÄ… zainteresuje
fakt zatrudnienia osoby tego typu do zarzÄ…dzania StadninÄ…, w kontekÅ›cie ochrony jej zasobów
i jej priorytetowej roli, jakÄ… PaÅ„stwo deklarujÄ…. Z powaÅ¼aniem,Barbara Mazur  
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